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3.7 MUUT KOPULALAUSEET

3.7.1 MERKITYS

Lisäksi on lauseita, joissa on olla-verbi mutta ne eivät sovi mihinkään muista lausetyypeistä. Nämä
lauseet kertovat erilaisia tilanteisia asioita subjektista. Esimerkkejä:

Heikki on käymässä Helsingissä. Heikki tuli käymään Helsingissä.

Tarik on sairaana. Tarik tuli sairaaksi. (huom. na- ja ksi-sijamuodot!)

Elise on raskaana viidennellä kuulla. Elise on opettajana Pälkäneellä.

Erkki ja Maira eivät ole enää riidoissa. Erkki ja Maira ovat naimisissa.

Uusi koulu on rakenteilla. Uusi koulu on keskustan ulkopuolella.

Lapset ovat uimassa. Lapset tulivat uimaan.

3.7.2 RAKENNE

Substantiivi + olla- tai tulla-verbi + paikka tai tila (condition)

Paikan tai tilan adverbiaali on useimmiten paikallissijassa: missä, millä, mistä ja minä.

3.7.3 KOPULALAUSEIDEN SIJAVAIHTELU

Ei sijavaihtelua: Heikki on myöhässä. Heikki ei ole myöhässä. Oppilaat ovat myöhässä.

On kuitenkin mahdollista käyttää partitiivia merkityksessä ”osa, jonkin verran”.

Esimerkiksi Oppilaita on myöhässä. Työntekijöitä on sairaana.

Näissä voi kuitenkin ehkä paremmin sanoa ”Osa oppilaista on myöhässä” ja ”Osa työntekijöistä on
sairaana”.


